



Canadian Children's Literature
Littérature canadienne pour la jeunesse

32.2
Fall / Automne 2006

Editorial / Éditorial

- 1 Toy and Dress Porn
—Perry Nodelman
- 14 Regard sur l'image
—Anne Rusnak

Articles

- 16 Discipline, Bodies, and Girls' Diaries in Post-Confederation Canada
—Kathryn Carter
- 37 Lessons of Tolerance and the Burden of History:
Multiculturalism in Eric Walters's *Royal Ransom*
—Kristen Guest
- 55 Les grands courants de l'enseignement de la littérature
en classe du secondaire au Québec
—Suzanne Richard

- 76 National Identity and the Ideology of Canadian Multicultural Picture Books:
Pre-Service Teachers Encountering Representations of Difference
—Ingrid Johnston, Joyce Bainbridge, Jyoti Mangat, and Rochelle Skogen

Views, Reviews & Interviews / Points de vue, comptes rendus, entrevues

- 97 Fantastic Interventions: The Therapeutic Uses of Contemporary
Canadian Fantasy for Children
—Karen Coats
- 114 *Glouglou*: audace et création contemporaine
—Hélène Beauchamp
- 125 Fruits of the Academic Forest: Exploring Books about Children's Books
—Peter Hunt
- 139 Calling for Braver Conclusions
—Margaret Steffler
- 156 Science-fiction, fantastique épique et air du temps
—Claire Le Brun
- 165 Queer (and Not So Queer) Childhoods
—Peter E. Cumming
- 184 De nouvelles voies pédagogiques: Les romans pour la jeunesse font bonne route
dans la collection *Voix didactiques*—Auteurs.
—Lace Marie Brogden et Jean Dufresne

Cover photography by Robert Barrow.

The toys depicted in the cover pictures are courtesy of Toad Hall Toys, 54 Arthur St. Winnipeg, Manitoba Phone (204) 956-2195. <http://www.toadhalltoys.com>. The object on the front cover is “Talking Driver” by Chicco of Italy, an educational toy that helps develop language skills. The child can drive the car, “reach” familiar places, and discover a world of sounds, words, and phrases that encourage the use of language skills. It is bilingual: an easy and fun way to become familiar with the different sounds of a foreign language. Talking Driver also features many fun activities with the typical sounds of cars, which capture the child’s attention while stimulating motor co-ordination skills and imagination.

Les photographies sur les couvertures sont de Robert Barrow.

Les jouets représentés sur les couvertures proviennent de Toad Hall Toys, 54 Arthur St., Winnipeg, Manitoba. Téléphone: 204 956-2195. <http://www.toadhalltoys.com>. L’objet à la première couverture est « Mon Premier Volant Parlant » de Chicco d’Italie, jouet éducatif qui stimule le développement des compétences linguistiques. Au volant de sa voiture, l’enfant « se rend » aux lieux qui lui sont familiers, et découvre tout un monde de sons, de mots et de phrases qui encouragent l’emploi des capacités linguistiques. Mon Premier Volant Parlant est un jouet bilingue qui offre à l’enfant une façon amusante et facile de se familiariser avec les sons d’une langue étrangère. Il offre également de nombreuses activités amusantes associées avec les sons qui sont caractéristiques de la voiture pour capter l’attention de l’enfant et stimuler sa coordination motrice ainsi que son imagination.